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Imenovanje specijalnog pre-
dstavnika za Balkan bilo bi vi{e
nego korisno i sigurno je da se
ne{to radi na tom planu u SAD,
ocijenio je u razgovoru za „Dnevni
avaz“ Kurt Basiner (Bassuner),
ameri~ki politi~ki analiti~ar iz Vi-
je}a za demokratizaciju, komenti-
raju}i informacije koje je objavio
na{ list iz diplomatskih izvora da
se Va{ington ponovo vra}a razma-
tranju ideje o imenovanju pose-
bnog izaslanika za ovaj region.

Postoji otpor
- Ve} neko vrijeme zala`em se

za imenovanje specijalnog pre-
dstavnika za Balkan. To je sigurno
mogu}nost, ali ne znam ho}e li se
i dogoditi. Znam da se Stejt depa-
rtment tome protivi, a nisam sigu-
ran da li postoji otpor drugih ele-
menata iz administracije ili dr`a-
vne tajnice. Odluka o tome dono-
si se na najvi{em nivou od predsje-

dnika Baraka Obame, potpredsje-
dnika, dr`avne tajnice i savjetnika
za nacionalnu sigurnost - ka`e Ba-
siner. 

Prema njegovim rije~ima, ta-
kav korak Va{ingtona bio bi veo-
ma koristan, jer, kako navodi, jo{
ne postoji jasna strategija prema
BiH i cijelom regionu.

- Fer bi bilo sada priznati da je
„butmirska inicijativa“ bila kontr-
aproduktivna. BiH je u goroj pozi-
ciji nego {to je bila u septembru
prije toga. Pravo pitanje jeste {ta
bi ta osoba radila. Moj utisak je da
jedino Sjedinjene Dr`ave mogu
imati taj efekt katalizatora u for-
miranju strategije me|u ~lani-
cama EU, jer se takve odluke do-
nose ne samo s Briselom, ve} i s
Londonom, Berlinom, ~ak Anka-
rom - navodi Basiner. 

Kako isti~e, osnovna uloga spe-
cijalnog predstavnika bi bila da
bude ta~ka komunikacije i da sta-
vi na sto strategiju zajedno s par-
tnerima iz Evropske unije. 

Kona~na odluka
- Do strategije i akcije za BiH

ne}e se ovako do}i, samo iz gla-
vnih gradova i ministarstava va-
njskih poslova. Ovo je posao za
osobu koja bi na njemu radila pu-
no radno vrijeme. Nekada davno
to je radio Pedi E{daun (Paddy
Ashdown), ne sam, ali je on bio
klju~na osoba - ka`e Basiner. 

On podsje}a da je rezolucija
ameri~kog Kongresa ve} pozvala
administraciju da imenuje speci-
jalnog izaslanika. 

- Ta ideja se kuha ve} neko vri-
jeme. Ne vidim puno entuzijazma
u Stejt departmentu za to, ali nije to
mjesto gdje }e se donijeti kona~na
odluka. Ako je to specijalni izasla-
nik, onda je to izaslanik predsjedni-
ka Obame. Pitanja je kakva je pozi-
cija dr`avne tajnice Hilari Klinton
(Hilary Clinton). Birokratija u Ste-
jt departmentu `eli zadr`ati kontr-
olu nad politikom prema BiH, ali
ona se ne pokazuje uspje{nom -
ka`e Basiner. T. LAZOVI] 

STAVOVI Kurt Basiner o imenovanju specijalnog izaslanika SAD

Neko se mora puno    
radno vrijeme baviti BiH

Ne{to se kuha u SAD, jer se dosada{nja politika ne pokazuje uspje{nom, 
navodi ekspert Vije}a za demokratizaciju

Ivica Marinovi}, dopre-
dsjednik Kantonalnog odbo-
ra HDZ-a 1990 Soli, nakon
{to je njegova stranka proble-
matizirala politi~ke konota-
cije afere s prostitucijom u
@ivinicama, ka`e da mu je
neshvatljivo pona{anje ~el-
nih ljudi HDZBiH.

- Napadima na mene oni,
ustvari, `ele skrenuti pa`nju
sa su{tine problema. Predsje-
dnik HDZBiH Dragan ^ovi} bra-
ni se da nije koristio usluge prostitu-
tki, iako ga niko za to nije ni optu`io.
Niko iz HDZBiH, me|utim, ne de-

mantira da su u „Jet staru“
Joze Banovi}a odr`avani zva-
ni~ni sastanci ove stranke -
ka`e Marinovi}.

Dodaje da se u ovom
slu~aju ne radi o politici, ve}
o prostituciji. 

- Normalno je osuditi ta-
kva ~injenja, jer se radi o be-
skrupuloznim radnjama u
predominantno bo{nja~koj
sredini, koje bi mogle imati

refleksije po malobrojni hrvatski
narod. Ta neosjetljivost najbolje go-
vori kakve narodne za{titnike ima-
mo - ka`e Marinovi}.

Isti~e da se u HDZBiH nisu ni
potrudili pro~itati saop}enja HDZ-
a 1990, a „raspalili su iz najte`ih
oru`ja“. 

- O Mi{i Reloti, portparolu
HDZBiH, nema se {ta puno re}i. Ja-
sno je jedino da ima ogromnu po-
trebu dopasti se vo|i. On nije vri-
jedan komentara. [to se ti~e predsje-
dnika HDZBiH Dragana ^ovi}a,
nadam se da je razumio pogubnost
postupaka svojih {ti}enika i da }e
poduzeti sve potrebne radnje za do-
bro svoje stranke i malobrojnog hr-
vatskog naroda na ovom podru~ju
- ka`e Marinovi}. E. H.

Ivica Marinovi} o HDZBiH i aferi „Banovi}“ 

Ne radi se o politici, ve} o prostituciji 
^ovi} poku{ava skrenuti pa`nju sa su{tine problema 

Novi krug razgovora lidera se-
dam najve}ih bh. stranaka o usta-
vnim promjenama i ubrzanju evr-
opskog puta BiH, zapo~et u Butmi-
ru prije nekoliko mjeseci, trebao bi
biti odr`an u [paniji izme|u 18. i
20. februara, saznaje „Dnevni avaz“. 

O~ekuje se da }e [panija, koja
je 1. januara preuzela predsjedava-
nje Evropskom unijom, uskoro
uputiti slu`beni poziv liderima
na{ih vode}ih stranaka za susret
koji bi, kako je planirano, trebao
biti odr`an u Madridu, ali nije
isklju~eno da bude premje{ten i u
neki drugi {panski grad.

Sastanak je jo{ u fazi pripreme
i trenutno se „snima“ raspolo`enje
lidera za nove razgovore. U sve su,
osim dr`ave [panije i njenog amb-
asadora u BiH Alehandra Enrikea
Alvargonzalesa San Matina (Ale-

jandro Enrique), uklju~eni i pre-
dstavnici me|unarodne zajednice,
kao i visoki predstavnik u BiH Va-
lentin Incko (Inzko). 

Kako „Avaz“ saznaje, lider
SNSD-a Milorad Dodik poru~io
je predstavnicima me|unarodne
zajednice da je spreman odazvati
se sastanku u [paniji ako poziv pr-
ihvate ostali lideri.

Nove razgovore o ustavnim pr-
omjenama, iako je pesimista u vezi s
njihovim uspjehom, spremno je pr-
ihvatio i predsjednik HDZBiH Dr-
agan ^ovi}. On je ambasadoru San
Martinu poru~io da ga „veseli {to po-
stoji interes predsjedavaju}eg EU za
BiH i {to podupire svaku ideju gdje
se razgovara o boljitku na{e zemlje“. 

Neslu`beno, ~elnik SDA Sule-
jman Tihi} za put u [paniju posta-
vio je odre|ene uvjete. F. VELE 

Nastavak procesa ustavnih promjena u BiH

Susret bh. lidera oko     
20. februara u Madridu

Dodik i ^ovi} iskazali spremnost, Tihi} dao uvjete

Me|unarodna zajednica ne
mo`e ~ekati do 2011. godine da po-
mogne BiH da preduzme odre|ene
mjere koje je vode na putu ka evro-
pskim integracijama, rekao je ju~er
u Sarajevu ambasador [panije u
BiH Alehandro Enrike Alvargo-
nzales San Matin (Alejandro Enri-
que), ~ija zemlja od Nove godine
predsjedava EU, javila je Srna. 

Nakon redovnog sastanka amb-
asadora zemalja ~lanica EU u BiH,
on je istakao kako }e me|unarodna
zajednica nastojati da preduzme
odre|ene mjere ve} ove godine. Ni-
je `elio navesti o kojim mjerama je
rije~, ali je kazao da bilo koji napr-
edak ne mo`e biti ostvaren bez pr-
omjena koje podrazumijevaju fu-
nkcionalnije dr`avne strukture. 

- To podrazumijeva odre|ene
promjene Ustava. Smatramo da je
to klju~no i neizbje`no za bolju
budu}nost, prije svega mladih - re-
kao je San Martin. 

Prema njegovom mi{ljenju, pr-
omjene Ustava podrazumijevaju
velikodu{nost i to mo`e biti ostva-

reno dijalogom i pregovorima, a
me|unarodna zajednica je tu da
pomogne. 

- Na kraju }e to biti odluke
odgovaraju}ih institucija. Svaka
druga opcija bila bi mije{anje u su-
verenitet BiH u koji mi duboko
vjerujemo - poru~io je San Martin. 

Basiner: Fer bi bilo priznati da je „butmirska inicijativa“ bila kontraproduktivna

Bh. lideri u Butmiru: Mo`e li sastanak u [paniji biti uspje{an

San Martin: Funkcionalnije dr`avne
institucije

Trenutno nema planova da se
kreira pozicija specijalnog pre-
dstavnika SAD za zapadni Ba-
lkan, re~eno je ju~er agenciji Fe-
na u Ameri~koj ambasadi u Sara-
jevu. U Ambasadi, kako prenosi

Fena, nagla{avaju kako Sjedinje-
ne Dr`ave imaju permanentno i
sna`no prisustvo u na{oj zemlji
kroz ambasadu koja radi dire-
ktno sa i u ime najvi{ih nivoa vla-
de SAD. 

Ambasada SAD: Nema takvih planova

Marinovi}: 
Beskrupulozne
radnje

Od{tampano 46.175 biometrijskih paso{a
�Agencija za identifikacione dokumente, evidenciju i razmjenu
podataka BiH (IDDEEA) od 15. oktobra 2009. do ju~er u 12 sati
od{tampala je 46.175 biometrijskih paso{a na osnovu zahtjeva koje su
gra|ani podnijeli u nadle`nim MUP-ovima i diplomatsko-konzular-
nim predstavni{tvima BiH, saop}eno je iz IDDEEA-e. 
U kantonalnim MUP-ovima, MUP-u RS, Javnom registru Br~ko Di-
strikta, te DKP mre`i do sada je podneseno 51.285 zahtjeva za izdava-
nje ovih paso{a. 

EU }e imati
partnera

- Jo{ nisu poznate pozicije
novih ~elnika EU. Ono {to
mo`emo zaklju~iti iz njihovih
istupa jeste da ima ljudi koji
smatraju da bi i Unija mogla
imati svoj odgovor ili partnera
specijalnog izaslanika SAD. To
bi bilo dobro. U kona~nici mo-
ra biti neko ko }e stalno raditi
na strategiji za BiH. Ne vidim
da je to mogu}e od predstavni-
ka me|unarodne zajednice ko-
ji su sada u BiH - isti~e Basiner. 

Nakon sastanka ambasadora ~lanica EU 

San Martin: U suverenitet   
BiH duboko vjerujemo




